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اخبار اخبار

قوه قضاییه:
اجرای قریب الوقوع حکم تتلو صحت 

ندارد

قوه قضاییه اعلام کرد: در پی انتشار شایعه ای در 
فضای مجازی در مورد ارسال پرونده تتلو به اجرای 
احکام دادسرا، بررسی ها نشان می هد هیچ اتفاق 
تتلو رخ نداده است و اجرای  جدیدی در پرونده 

قریب الوقوع حکم صحت ندارد.
به گزارش ایرنا از قوه قضاییه، اخیرا خبری در 
رابطه با ارسال پرونده امیرحسین مقصودلو ملقب 
به تتلو به اجرای احکام به منظور اجرای حکم از 
سوی یکی از بستگان وی در فضای مجازی منتشر 

شده است.
در رابطه با این شایعه، پیگیری ها نشان می دهد 
طبق  را  قضایی خودش  و  فرایند حقوقی  پرونده 
قانون طی می کند و هیچ اتفاق جدیدی در جریان 
اخبار  و  است  نداده  رخ  پرونده  این  به  رسیدگی 
منتشر شده در خصوص ارسال پرونده به اجرای 
احکام دادسرا به منظور اجرای حکم، صحت ندارد.

۱۵ آذر ۱۴۰۲ امیرحسین مقصودلو ملقب به تتلو 
که در ترکیه به علت شکایت های خصوصی متعدد 
بازداشت شده بود، در مرز بازرگان تحویل ایران و 

بلافاصله با دستور قضایی بازداشت شد.
پس از بازداشت وی، مقام قضایی در آذربایجان 
غربی در خصوص تحقیق از اتهامات انتسابی متهم 
را تفهیم اتهام و در جهت تکمیل تحقیقات تحویل 

ضابط قضایی داد.
غیرمجاز  خواننده  این  خصوصی  شکات 
شکایت های متعددی در دستگاه قضایی علیه وی 
ثبت کرده بودند؛ مهم ترین شکات این فرد نوجوانان 

زیر ۱۸ سال و خانواده هایشان هستند.
اقدامات گسترده ای را  تتلو طی سال های اخیر 
در جهت گسترش فساد و فحشا در بین جوانان 
و نوجوانان داشته است؛ این خواننده بیشتر آثار 
بوده  اخلاقی  اصول  با  مغایر  اخیرش  سال های 
آثار هنری قرار  از  تا حدی که در زمره هیچ یک 

نمی گیرند.
فساد اخلاقی و رفتاری تتلو در مدت حضورش 
در ترکیه تا حدی پیش رفت که او در هیچ یک از 
پلتفرم های شبکه های اجتماعی اجازه اداره حساب 
نمی توانست  قوانین  مطابق  و  نداشت  را  کاربری 

اکانت مستقیم با هویت خود داشته باشد.
تتلو در طول مدت اقامت خود در ترکیه بارها 
کنسرت  اروپا  اتحادیه  کشورهای  در  کرد  تلاش 
برگزار کند که به علت قوانین این اتحادیه امکان 

ورود به این کشورها را نداشت.
یکی از مهم ترین اقدامات تتلو در گسترش فساد 
و فحشا فراخوان برای حضور نوجوانان زیر ۱۸ سال 
در محل زندگی اش در استانبول بوده است؛ تتلو به 
همین علت در حال حاضر شکات زیادی در داخل 

ایران دارد که شکایت علیه وی ثبت کرده اند.
اتهامات  به  رسیدگی  برای  دادگاه  جلسه  سه 
 ۱۸ تا   ۱۴۰۲ اسفند   ۱۴ از  مقصودلو  امیرحسین 
انقلاب  دادگاه   ۲۶ شعبه  در   ۱۴۰۳ اردیبهشت 

اسلامی به ریاست قاضی افشاری برگزار شد.

نجات جان ۴۰ نفر از میان شعله و 
دود برج شهرک خرازی

در پی وقوع آتش سوزی در طبقه یازدهم یک 
برج ۳۰ طبقه در شهرک شهید خرازی، نیرو های 
آتش نشانی با اقدامات سریع و ایمن سازی مسیرها، 

حدود ۴۰ نفر نجات یافتند.
ملکی،  جلال  سید   - جوان  خبرنگاران  باشگاه 
تهران  شهرداری  نشانی  آتش  سازمان  سخنگوی 
در تشریح جزئیات حادثه آتش سوزی در یک برج 
۳۰ طبقه واقع در شهرک شهید خرازی اعلام کرد: 
آتش سوزی در یکی از واحد های مسکونی طبقه 
نیرو های آتش نشانی ظرف  بود.  یازدهم رخ داده 
سه دقیقه پس از دریافت گزارش به محل حادثه 
به همراه تجهیزات پشتیبانی عملیات  و  رسیدند 
افزود: ساکنین  وی  کردند.  آغاز  را  اطفای حریق 
موفق  نیرو ها  رسیدن  از  پیش  آتش گرفته  واحد 
تیم های  اما  بودند،  شده  ساختمان  از  خروج  به 
افراد حاضر در  آتش نشانی مشغول نجات سایر 
راه پله ها و راهرو های برج شدند. حدود ۳۰ تا ۴۰ 
نفر از ساکنان با سلامت کامل از ساختمان خارج 
تلفات  هیچ  حادثه  این  در  خوشبختانه  و  شدند 
جانی گزارش نشده است. ملکی بیان کرد: آتش 
به سرعت خاموش شد و نیرو ها هم اکنون در حال 

انجام مراحل پایانی عملیات هستند.

کشف ۱۶ میلیون لیتر سوخت قاچاق 
از کارت های مهاجر

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا از کشف 
۱۶ میلیون لیتر سوخت قاچاق با سوءاستفاده از 

کارت های سوخت مهاجر خبر داد.
به گزارش ایرنا از فراجا، سردار حسین رحیمی 
با اشاره به اینکه با توجه به تخریب و آسیبی 
که قاچاق به اقتصاد و بنیان سایر حوزه های 
می  وارد  کشور  فرهنگی  و  سیاسی  اجتماعی، 
کند گفت: از این رو مقابله با پدیده قاچاق به 
طور ویژه در دستور کار پلیس امنیت اقتصادی 

سراسر کشور قرار دارد.
بررسی  و  پایش  رصد،  با  داشت:  بیان  وی 
روستایی  در  گرفته مشخص شد  های صورت 
در غرب شهرستان بندرعباس با تبانی مدیر و 
کارکنان جایگاه سوخت به صورت سازمان یافته 
یارانه ای  سوخت  کارت های  از  سوءاستفاده  با 
سنگین  خودروهای  از  بهره گیری  با  و  مهاجر 
مجهز به باک های غیرمجاز اقدام به خارج کردن 
سوخت تخصیصی به مکان های دیگر می   کردند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا افزود: با 
بررسی های صورت گرفته مشخص شد اعضا 
این باند، سوخت های یارانه ای را در سریع ترین 
زمان ممکن از این جایگاه سوخت به نقاطی دیگر 
از جمله حاشیه ساحلی بندر عباس انتقال و در 
فرصت مناسب به کشورهای حاشیه حوزه خلیج 

فارس قاچاق می  کردند.
سردار رحیمی با اشاره به اینکه از این جایگاه 
سوخت بیش ۱۸۰ کارت سوخت مهاجر کشف 
و خودروهایی که کارتهای آنان در این جایگاه 
سوخت  کارت  و  توقیف  شد  کشف  سوخت 
شد،  مسدود  خودروها  این  هوشمند  کارت  و 
گفت: در بررسی این پرونده بیش از ۲۰۰ نفر از 
عواملی که در قاچاق سوخت فعالیت داشته اند 

شناسایی ، احضار و یا جلب شدند.
از  نفر   ۲۰ اینکه  به  اشاره  با  رحیمی  سردار 
عوامل اصلی این شبکه قاچاق سوخت شناسایی 
اقدامات  با  داشت:  عنوان  شدند،  دستگیر  و 
با  متهمان  بانکی  های  حساب  گرفته  صورت 
گردش حساب های بیش از ۵۰ میلیارد تومان 
شناسایی شدند. رئیس پلیس امنیت اقتصادی 
لیتر سوخت  میلیون  از ۱۶  بیش  افزود:  فراجا 
قاچاق )فیزیکی ۳ میلیون و مال از دست رفت 
۱۳ میلیون لیتر( به ارزش تقریبی ۸۲۱ میلیارد 

تومان از این باند کشف شد.

جزئیات آتش سوزی در پالایشگاه 
نفت آبادان اعلام شد

بروز  علت  فنی،  اولیه  بررسی های  براساس 
 ۷۰ واحد  پمپ های  از  یکی  نشتی  به  حریق 
خرابکاری  از  شواهدی  هیچ گونه  و  بازمی گردد 
یا دخالت عوامل انسانی تا این لحظه مشاهده 

نشده است.
 ۷۰ واحد  خبرآنلاین،آتش سوزی  گزارش  به 

پالایشگاه نفت آبادان به طور کامل مهار شد.  
شرکت  اعلام  بنابر  نوشت:  خبری  در  ایسنا 
تیر،  با  شنبه ۲۸  روز  در  آبادان  نفت  پالایش 
امدادی  و  عملیاتی  تیم های  بی وقفه  تلاش 
آتش سوزی واحد ۷۰ پالایشگاه نفت آبادان به 
طور کامل مهار شد. تولید پالایشگاه با بهره گیری 
پایدار و بدون  از ظرفیت خالی دیگر واحدها، 

اختلال در جریان است.
بروز  علت  فنی،  اولیه  بررسی های  براساس 
 ۷۰ واحد  پمپ های  از  یکی  نشتی  به  حریق 
خرابکاری  از  شواهدی  هیچ گونه  و  بازمی گردد 
یا دخالت عوامل انسانی تا این لحظه مشاهده 

نشده است.
متاسفانه این حادثه منجر به فوت یک نفر از 

نیروهای پالایشگاه آبادان شد.
پیگیری دقیق ابعاد حادثه و دلایل وقوع آن 
اطلاعات  و  دارد  قرار  کار  دستور  در  همچنان 

تکمیلی متعاقباً اعلام خواهد شد.

به گزارش خبرنگار ایرنا، پیرحسین کولیوند روز 
شنبه در نشست خبری با اشاره به وضعیت اخیر 
کشور در پی حوادث جنگی و سایبری، از اقدامات 
سلامت  حفظ  برای  جمعیت  این  همه جانبه 
عمومی، تأمین دارو، خدمات درمانی و پشتیبانی 

روحی روانی سخن گفت.
بحران خیز،  مرکز  هر  برای  اینکه  بیان  با  وی 
افزود:  کردیم  اجرا  و  تدوین  اختصاصی  برنامه ای 
آموزش ها به طور مرتب در استان ها انجام می شد 

تا سطح آمادگی نیروها حفظ شود.
تأمین سلامت در اوج بحران

کولیوند با اشاره به نگرانی هایی که در خصوص 
نقاهتگاه ها و مراکز درمانی وجود داشت، گفت: 
بودیم،  کرده  آماده  پیش  از  را  کامل  تیم  یک 
برای  و  شد  تدوین  نیز  جدید  دستورالعمل های 
سلامت عمومی برنامه ریزی دقیقی صورت گرفت، 
دارویی  نسخه  هزار   ۱۵۰ توزیع  به  نیاز  اگر  حتی 
هم بود، سیستم دارویی و داروخانه ای ما آمادگی 

کامل داشت.
تأمین  بانک  سامانه  به  سایبری  حمله  به  وی 
اجتماعی اشاره کرد و گفت: در آن شرایط مردم 
با  اما  نبودند  نسخه ها  هزینه   پرداخت  به  قادر 
همکاری سریع میان دستگاه ها، در ساعات اولیه 
عادی  حالت  به  را  خدمت رسانی  روند  توانستیم 

برگردانیم.
شبکه خادم و حمایت های روانی

رئیس جمعیت هلال احمر با اشاره به بهره برداری 
گفت:  بحرانی  روزهای  در  سی  چهل  سامانه  از 
بیش از ۱۰۰ هزار تماس تلفنی با این سامانه برقرار 
و حمایت های روانی لازم به مردم ارائه شد، این 
سامانه با حمایت ستاد اجرایی فرمان امام ) ره( 
در اختیار ما قرار گرفت، در کنار آن، شبکه خادم 
را با هشت محور کلیدی از جمله آموزش، اوقات 
فراغت، نشاط اجتماعی، سلامت جسمی و روانی 

و معیشت در سراسر کشور فعال کردیم.
همدلی مردم در بحران

کولیوند با اشاره به حس مسئولیت پذیری مردم 
در روزهای سخت گفت: خیلی ها داوطلبانه کمک 
می کردند، بانوانی آمدند و گفتند لباس های خاکی 
امدادگران را بدهید تا بشوییم، عده ای میوه و غذا 
می آوردند، بین امدادگران انواع میوه ها را توزیع 
در  هم  شما  رسانه ای  همکاران  از  برخی  کردند، 
همراهی ها  این  می کردند،  کمک  و  بودند  میدان 

فراموش نشدنی است.
شهادت امدادگران؛ مصداق نقض حقوق 

بشردوستانه
در بخش دیگری با تأثر از شهادت پنج امدادگر 
هلال احمر در جریان جنگ ۱۲ روزه اخیر یاد کرد و 
گفت: پنج نفر از همکاران  ما حین عملیات امداد 
بدون  و  هلال احمر  مشخص  لباس  با  نجات  و 
این  گرفتند،  قرار  هدف  مستقیم  به طور  سلاح، 
نقض آشکار کنوانسیون ژنو و حقوق بشردوستانه 

است.
وی گفت: از صمیم قلب تشکر می کنم از حضور 
پررنگ تک تک شما خواهران و برادران عزیزم که 
در طول این ایام سخت و دشوار، بدون هیچ دلهره 
و نگرانی، پوشش خبری صادق، به موقع و سریع 
جهادگران  دلگرمی  موجب  واقعاً  دادید،  انجام 
بودید، جاهایی ایثار کردید که کمتر کسی انجام 
می دهد اما همواره در معرکه بودید، با وجود همه 
محدودیت ها برای گرفتن عکس و فیلم، توانستید 

مأموریت تان را عالی انجام دهید.
اقدامات  حادثه،  وقوع  از  پیش  ما  افزود:  وی 
آموزش  زمینه  در  نخست  داشتیم،  پیشگیرانه ای 
مهارتی،  عمومی،  آموزش های  راستا  این  در  که 
تصویری و تخصصی را گسترش دادیم، سه و نیم 
میلیون داوطلب تیم عملیاتی ویژه واکنش سریع 
شدند  مهیا  کاملاً  دادیم،  آموزش  کردیم،  تربیت 
را  گذرنامه شان  شماره  حتی  و  کدملی  اسامی،  و 
داریم، مانند ۱۲ لشکر آماده، همان طور که شهید 

سلامی توصیف می کرد.
وی با اشاره به عملیات امداد رسانی گفت: ٧٠ 
درصد مصدومان با کمک امدادگران هلال احمر از 

زیر آوار بیرون آورده شدند.
هم  را  استانی   ظرفیت های  کرد:  تأکید  کولیوند 
امکاناتی  چه  استان  هر  اینکه  کردیم؛  شناسایی 
دارد، در چه نوع بحرانی چه کمکی می تواند ارائه 
دهد، منطقه بندی هم انجام دادیم، کتاب برنامه 
نمودار  آن  در  کردیم،  تدوین  را  پاسخ  عملیات 
سطوح  و  مراتب  سلسله   جانشین ها،  سازمانی، 
عملیات و روش اجرایی مشخص شده است، این 
برنامه از تجربه جنگ لبنان و حملات تروریستی 
الگوبرداری شده و هرجا نیاز بود، آسیب شناسی و 

اصلاح شده است.
وی گفت: در حوزه تجهیزات، بازسازی و تقویت 
دستگاه  هزار  پارسال  دادیم،  انجام  توجهی  قابل 

زمینی ) شامل کانکس و کیوسک( اضافه کردیم، 
یافت،  گسترش  سیار  بیمارستان های  ظرفیت 
بالگردها نیز آمادگی کامل دارند، در زمینه آمادگی 
معاونت  نیز  بین المللی  آموزش  و  جامعه محور 
بین الملل جمعیت هلال احمر تلاش زیادی کرد 
جمهوری  هلال احمر  جمعیت  جایگاه  اکنون  و 
اسلامی ایران در میان جمعیت های ملی دنیا جزو 
رده های بالاست، قبل از حادثه، در جلسه ای که با 
رئیس جمهور داشتیم، خواستار فعال شدن انقلاب 

مساجد و حکمرانی محلی شد.
پیگیری شهادت پنج داوطلب در نهادهای داخلی 

و بین المللی
کولیوند از جنایات آشکار رژیم صهیونیستی در 
حمله به امدادگران، بیمارستان ها و مراکز درمانی 
پرده برداشت و تأکید کرد: هم نقض حقوق را و 
هم پیگیری شهادت پنج نفر از نجاتگران خود را 
و  داخلی  نهادهای  تمام  در  و  رسمی  صورت  به  

بین المللی انجام دادیم.
هلال احمر  بالگرد  دیدن  آسیب  اشاره  با  وی 
درمانی  و  امدادی  تأسیسات  به  مکرر  حملات  و 
سامانه  روی  هم  را  خود  شهدای  تصاویر  گفت: 
درج  سرخ  صلیب  ورودی  در  هم  و  گذاشته ایم 
شده است، ۲۱ مرکز درمانی و بیمارستانی ما مورد 
الان در  قرار گرفتند، همین  ساختمانی که  هدف 
آن هستیم، ساختمان اصلی جمعیت هلال احمر 
اطراف  در  است،  پرسنل  نفر  هزار  از  بیش  با 
ساختمان های بیمارستان حضرت ولی عصر )عج(، 
مرکز درمانگاه ، بیمارستان سوختگی ، شیرخوارگاه 
توانبخشی و  بیمارستان خاتم الانبیا ، مرکز  آمنه، 
مرکز پزشکی حج و زیارت و بیمارستان قلب شهید 

رجایی واقع شده است.
در  هم  انتظامی  نیروی  داد:  ادامه  کولیوند 
بر  که  شده  واقع  احمر  هلال  ساختمان  نزدیکی 
اساس کنوانسیون ژنو، نیروی خدمتی و نه نظامی 
با  باشد،  حمایت  مورد  باید  و  می شود  محسوب 
این حال، ۲ بار این منطقه مورد حمله سنگین قرار 
گرفت، شدت حمله به حدی بود که ساختمان ها 
مانند زلزله بالای ۷ ریشتر می لرزیدند و همه جا در 

دود و گرد و خاک فرو رفت.
وی افزود: تصور کنید بیماران ICU یا کودکی که 
در شیرخوارگاه است، در آن شرایط چه کشیده اند، 
یک   ICU بخش  ورودی  در  که  است  جایی  دنیا 
تابلو می زنند که بوق نزنید، اینجا به آن سطح از 

فاجعه رسیدیم.
روایت از فاجعه انسانی

حملات  این  گفت:  هلال احمر  جمعیت  رئیس 
فارابی،  بیمارستان  نبود،  محدود  تهران  به  فقط 
مراکز بهزیستی، کارخانجات دارویی در همدان و 
مراکز نگهداری معلولان هم آسیب دیدند، ۱۲۰۰ 
این  از  که  گرفت  قرار  مورد هدف  خانه مسکونی 
تعداد، حدود ۴۰۰ خانه به طور کامل تخریب شد.

از داوطلبان ما و  وی گفت: دکتر رسولی یکی 
کم برخوردار  مناطق  در  همیشه  که  زنان  جراح 

یکی  در جریان  وقتی  می کرد،  داوطلبانه خدمت 
از حملات مجروح شد و داخل آمبولانس بود، به 
خواهرش گفت به بیماران بگو وقت عمل شان را 

نگیرند، من فردا می آیم. این، آخرین حرفش بود.
واکنش بین المللی به حملات

این جنایات  بازتاب جهانی  به  اشاره  با  کولیوند 
زیادی  المللی  بین  نهادهای  و  کشورها  گفت: 
سرویس  رئیس  آمریکا،  سرخ  صلیب  جمله  از 
بین المللی،  کمیسیون  رئیس  کانادا،  صلیب سرخ 
دبیرکل فدراسیون، رئیس منطقه منا و بسیاری از 
با صراحت  برخی   هایی جداگانه  پیام  با  کشورها 
تسلیت  هم  برخی ها  کردند،  محکوم  را  حمله 

گفتند.
پیگیری حقوقی و مستندنگاری بین المللی

گزارش  کرد:  تأکید  هلال احمر  جمعیت  رئیس 
کامل این حملات را به شورای حقوق بشر، دیوان 
ارائه  حقوقی  مراجع  همه  و  بین المللی  کیفری 
حتی  کردیم،  پیگیری  هم  کشور  داخل  از  دادم، 
پیشنهاد دادیم با توجه به ماهیت نوین جنگ های 
ترکیبی و استفاده از هوش مصنوعی و تسلیحات 
متعارف مدرن، یک نشست حقوقی و تخصصی 
بین المللی برگزار شود، خوشبختانه مورد استقبال 

قرار گرفت و قرار است ماه آینده برگزار شود.
کولیوند گفت: صلیب سرخ، خبرنگاران، مردم 
و بسیاری از شخصیت های بین المللی با ما همراه 
حقوق  سیستماتیک  و  صریح  نقض  این  بودند، 
ما  است،  بین المللی  کنوانسیون های  و  بشری 
حفظ  برای  بلکه  مردم،  جان  حفظ  برای  تنها  نه  
کرامت انسان و ساختن آینده ای امن برای همه، 

ایستادگی می کنیم.
وی افزود: علاوه بر اطلاع رسانی رسمی، تبلیغات 
محیطی، آموزش های همگانی از طریق رسانه ها و 
راهنماهای فوری برای حفظ جان و مال مردم نیز 
به همت روابط عمومی جمعیت هلال احمر تهیه 

و منتشر شد.
از روزهای بحرانی،  به محض عبور  او،  به گفته 
جلسه ای با حضور همه مدیران برای آسیب شناسی 
قوت جمع آوری  و  نقاط ضعف  و  برگزار  اقدامات 

شد.
روایت های  مستندسازی  به  اشاره  با  کولیوند 
امدادگران در روزهای جنگ اخیر، از انتشار یک 
کتاب ویژه در این زمینه خبر داد و افزود: هفته 
اتاق عملیات  با حضور در  گذشته، رئیس جمهور 

جمعیت، از این کتاب نیز رونمایی کرد.
رئیس جمعیت هلال احمر در بخش دیگری از 
آباد«  »خانه  ملی  پویش  راه اندازی  به  سخنانش 
به  با هدف کمک  این پویش  اشاره کرد و گفت: 
خانواده هایی شکل گرفته که منازلشان در جریان 
حملات اخیر آسیب دیده و از هیچ نهاد یا سازمانی 

حقوق نمی گیرند.
این  ترویج  برای  خواست  رسانه ها  از  کولیوند 
به  افزود: هرکس  و  بیایند  به میدان  پویش ملی 
هر میزان که می تواند برای ساخت یا تجهیز منازل 

آسیب دیدگان کمک کند؛ این کار، مصداق کامل 
کار خیر است.

خانواده های  از  تقدیر  مراسم  به  اشاره  با  وی 
خانواده  از  مراسمی  در  افزود:  امدادگر،  شهدای 
شهید  مادر  مراسم،  این  در  شد،  تجلیل  شهدا 
مجتبی ملکی شهید امدادگر با روحیه ای مثال زدنی 
تقویت  برای  فقط  را  لبخندش  و  کرد  سخنرانی 

روحیه دیگران دانست.
دست  از  که  گفت  مادر  این  گفت:  کولیوند 
دادن فرزند سخت است، اما اگر خود را با حضرت 
این  می کشم.  کنم، خجالت  مقایسه  سیدالشهدا 

روحیه، ستودنی است.
وی همچنین از غیرت و اشتیاق امدادگران دیگر 
استان ها برای حضور در میدان یاد کرد و گفت: 
امدادگران یاسوج مرتب پیگیری می کردند که چرا 
ما را اعزام نکردید؛ آن قدر اصرار کردند که مجبور 
به توضیح شدیم، این یعنی عشق به خدمت در 

خون بچه های هلال احمر جریان دارد.
وی اظهار کرد: بلافاصله پس از آغاز درگیری ها، 
معرض  در  مناطق  از  را  بالگردها  گرفتیم  تصمیم 
تهدید خارج و به نقاط امن منتقل کنیم تا از خطر 
بمانند، در آن شرایط،  امان  احتمالی در  حملات 
آسمان کشور بسته بود و به همین دلیل، امکان 
وجود  پهپادها  و  بالگردها  از  گسترده  استفاده 

نداشت.
لجستیکی  آمادگی  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
هوایی  ناوگان  تقویت  افزود:  بحران،  شرایط  در 
امداد و نجات در دستور کار جمعیت قرار دارد و 
پیگیری های لازم برای خرید بالگردهای جدید نیز 

در حال انجام است.
رئیس جمعیت هلال احمر در ادامه به وضعیت 
اشاره  تهران  در  آسیب دیدگان  اضطراری  اسکان 
کرد و گفت: در جریان جنگ ۱۲ روزه، شهروندان 
تهرانی از اسکان در چادرهای هلال احمر استقبال 
نکردند و بنابراین اسکان اضطراری در قالب چادر 
انجام نشد؛ اما شهرداری تهران مسئولیت اسکان 
در  را  آنان  و  گرفت  عهده  بر  را  آسیب دیده  افراد 

هتل ها و مراکز اقامتی مناسب اسکان داد.
زیرساخت های  تشریح  با  همچنین  کولیوند 
عملیاتی جمعیت در ایام جنگ تصریح کرد: یکی 
از اهداف دشمن، قطع ارتباط میان مدیران و ایجاد 
با  اما  بود،  کنترل  و  فرماندهی  شبکه  در  اختلال 
مختلف  نقاط  در  عملیاتی  قرارگاه  پنج  راه اندازی 
کشور، موفق شدیم ارتباطات مدیریتی را به صورت 
۲۴ ساعته حفظ کنیم. حتی برای یک لحظه نیز 
عملیات  و  نشد  اختلال  دچار  ما  ارتباطی  شبکه 

امدادی بدون وقفه ادامه یافت.
شمار  افزایش  برای  لازم  پیش بینی  افزود:  وی 
قرارگاه ها تا سقف ۱۰۰ مورد نیز صورت گرفته بود، 
اما با توجه به مدیریت مناسب بحران، همان پنج 
قرارگاه پاسخگوی نیازها بود. همچنین استان های 
معین از پیش تعیین شده بودند تا در صورت لزوم 

به پشتیبانی عملیاتی و لجستیکی بپردازند.

رییس جمعیت هلال احمر

وزه توسط هلال احمر نجات یافتند ۷۰ درصد مصدومان جنگ ۱۲ ر
رییس جمعیت هلال احمر با اشاره به وجود بیش از سه و نیم میلیون داوطلب هلال احمر گفت: ۷۰ درصد مصدومان جنگ ۱۲ روزه توسط هلال احمر 

نجات یافتند.

کولیوند: 
خیلی ها 

داوطلبانه کمک 
می کردند، 

بانوانی آمدند 
و گفتند 

لباس های خاکی 
امدادگران 
را بدهید تا 

بشوییم، عده ای 
میوه و غذا 

می آوردند، بین 
امدادگران انواع 
میوه ها را توزیع 

کردند

یکی از اقدامات شهرداری برای حل مسئله حمل و نقل عمومی بکارگیری تراموا 
پس از انجام آزمایش ها و بررسی های کارشناسی بود، اما این طرح پس از ورود ۲ 
رام تراموا به صورت آزمایشی به پایتخت در گوشه ای به تاریخ پیوست و اعضای 
شورای شهر نیز در انتظار نتایج گزارش آزمایش ها و تست های کارشناسانه از 

تراموا هستند.
به گزارش برنا »حسین خزائی فر«، ۸ بهمن ماه سال گذشته بود که محسن 
هرمزی معاون حمل و نقل ترافیک شهرداری تهران از ورود ۲ رام تراموا به تهران 

خبر داد وعنوان کرد این تراموا ها به صورت آزمایشی از چین تهیه شده است.
وی عنوان داشت: با توجه به اینکه تراموا ها مجهز به چرخ پلاستیکی است، 
نیازی به زیرساخت خاص برای فعالیت ندارد و تصمیم گرفته شده تا این تراموا ها 

در مسیر خیابان آزادی به صورت آزمایشی به کارگیری شود.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری درباره علت آزمایشی بودن استفاده از 
تراموا و هزینه خرید آن در روز های ابتدایی ورود ۲ رام تراموا به برنا گفته بود در 
حال حاضر به کارگیری تراموا ها به صورت آزمایشی است و باید کارشناسی های 
فنی در مرحله اجرا مورد بررسی قرار گیرد تا با مثبت بودن نظرات کارشاناسان و 

کارآمدی آنها برای خرید تراموا به تعداد زیاد اقدامات لازم صورت گیرد.
با گذشت ۵ ماه از ورود ۲ رام تراموا به پایتخت به منظور اجرای آزمایشی، 
همچنان هیچ تصمیم یا نتیجه مشخصی درباره استفاده از این وسیله در شبکه 

حمل ونقل عمومی اتخاذ نشده است.
در روز های ابتدایی ورود تراموا، شهرداری با تبلیغات گسترده از آن به عنوان 

کرد.  یاد  عمومی  حمل ونقل  وضعیت  بهبود  برای  مؤثر  راهکار های  از  یکی 
مسئولان شهری، تراموا را گزینه ای نوین برای کاهش ترافیک و تسهیل رفت وآمد 
معرفی کردند. با این حال، پس از گذشت ماه ها، نه گزارشی از نتایج آزمون های 
انجام شده منتشر شده و نه برنامه ای برای بهره برداری رسمی از تراموا اعلام شده 
است. به نظر می رسد این طرح به فراموشی سپرده شده و فعلاً از اولویت خارج 
شده است. تجربه نشان داده است که بسیاری از مشکلات شهری تنها زمانی 
مورد توجه قرار می گیرند که به مرحله بحران می رسند. احتمالاً در نیمه دوم سال 
و هم زمان با افزایش بار ترافیکی، بحث تراموا دوباره مطرح خواهد شد همان گونه 
که معمولاً در مواجهه با مسائل، تنها پس از بروز معضل به فکر چاره اندیشی 

می افتیم.
چشم انتظاری برای نتایج آزمایش های تراموا

سید جعفر تشکری هاشمی رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر 
تهران در خصوص آخرین وضعیت از خرید تراموا به خبرنگار برنا گفت:طبق 
مصوبه شورای شهر، قرار بر این بود که شهرداری مطالعات جامع امکان سنجی، 
فنی، اقتصادی، اجتماعی و تکنولوژیکی را در خصوص راه اندازی تراموا در تهران 
انجام دهد و نتایج آن را به شورا ارائه کند. اما متاسفانه، شهرداری در ابتدا اقدام 
به آزمایش نمونه های آزمایشی تراموا از چین کرد و قرار بر این بود که گزارش این 

آزمایش ها نیز به شورای شهر ارائه شود.
وی افزود: تاکنون اطلاعات دقیقی در خصوص نتایج آزمایش های بکارگیری 
تراموا در پایتخت عنوان نشده است و تنها یک پاورپوینت حدوداً ۱۰۰۰ صفحه ای 

در مورد خطوط ریلی تراموا و مسائل مربوط به ترافیک و حمل و نقل شهری برای 
ما ارسال شده که همکاران در حال مطالعه آن هستند، اما تاکنون گزارشی در 

مورد تست های میدانی به دست ما نرسیده است.
تشکری هاشمی در خصوص نگاه شورای شهر در خصوص بکارگیری تراموا در 
پایتخت به خبرنگار برنا گفت: نظر مهندس چمران، رئیس شورای شهر تهران 
این بود که هم باید این گزارش ها ارائه شود و هم تست ها با نظارت شورا انجام 
شود. به نظر من، این یک رویکرد درست است و ما هیچ حساسیتی نسبت به 
راه اندازی تراموا نداریم و آنچه برای ما مهم است، استفاده از پول مردم با درایت 

و انجام کار ها با مطالعه، امکان سنجی و بررسی های دقیق است.
وی افزود: ما منتظر گزارش های جامع در خصوص بکارگیری و تست های 
تراموا هستیم و همچنین اعضای شورای شهر این آمادگی دارند که در تست های 
میدانی نیز شرکت کنیم، اما معتقدم که اولویت با مطالعات تئوریک است و بعد 
از آن باید مطالعات میدانی را انجام دهیم و تا این لحظه، هیچ تصمیمی مبنی 
بر خرید تراموا اتخاذ نشده است. هاشمی ادامه داد: شورای شهر نه موافق و نه 
مخالف خرید تراموا است و باید همه جوانب را بسنجیم و بعد از آن یک تصمیم 
درست بگیریم که پشیمانی نداشته باشد و هزینه هایی که می کنیم همراه با نتایج 
مثبت باشد نه اینکه ناآگاهانه قدمی برداریم. رئیس کمیسیون عمران و حمل 
و نقل شورای شهر تهران ادامه داد: ما باید مزایا و معایب تراموا را بسنجیم، 
هزینه ها و فایده ها را مقایسه کنیم و ببینیم کدام گزینه برای تهران بهینه است. 
این بررسی ها باید در حوزه های ترافیکی، فناوری، اقتصادی و اجتماعی انجام 

شود. تشکری هاشمی اظهار داشت: ما منتظر ارائه گزارش های مستند و قابل 
قبول هستیم تا بتوانیم در مورد راه اندازی تراموا تصمیم گیری کنیم. ما در مورد 
این موضوع، هم از انجام آن و هم از عدم انجام آن حمایت خواهیم کرد، به 
شرطی که این تصمیم بر اساس مطالعات دقیق و بررسی های همه جانبه باشد و 
امیدواریم گزارش ها هر چه زودتر به شورای ارائه شود تا تصمیم گیری ها صورت 

گیرد.

شورای شهر چشم انتظار گزارش های فنی
بلاتکلیفی بکارگیری تراموا پس از ۵ ماه


